
 
 

Consell Escolar Municipal 
Cornellà de Llobregat 

Data: 3/7/2018                                                                                                              Nº: 11 

Assistents: Montserrat Pérez Lancho, Sònia Broto Pérez, Juan José González, Inma Muñiz, 
M. Carmen Brito, Dàmaris Doñate, Maribel Hernández, Marc Sangüesa, Elisabet Porqueres, 
Eduard Cirera, José Luis Pérez, Isabel Robles, Josep Lluís del Alcázar, Gemma Coll, M. Gràcia 
García-Baquero, Mariona Castells, Eulàlia Vilaginés, Ignasi Doñate, Javier Rubio, Inma Muñiz,  
Aurora Mendo, Mª de las Mercedes Fernández,  
 
S’excusen: Luis Miguel Mínguez, Raquel Albiol, Ferran López, Carme Laez 
 

Ordre del dia: 
 

 Aprovació, si escau, de l'acta anterior.  

 Aprovació de la substitució al Plenari del CEM del sr. Àngel Ametller per part del sr. 

Marc Sanguesa Alicart en representació del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix 

Llobregat, Alt Penedès, Anoia, i Garraf.  

 Aprovació de la incorporació al Plenari del CEM de la sra. Susana González (INS 

Miquel Martí i Pol) en representació del col·lectiu "Famílies".  

 Informació del procés de preinscripció per al curs escolar 2018/2019.  

 Aprovació dels dies de lliure disposició per al curs 2018/2019 dels centres educatius 

de la ciutat.  

 Informació sobre la constitució del Consell de la Formació Professional del Baix 

Llobregat.  

 Informació del Projecte de Pressupostos Participatius 2019 impulsat des del 

Departament d'Innovació Urbana i Presidència.  

 Informació sobre la constitució de la Taula Local d'Infància.  

 Assumptes sobrevinguts.  

 Precs i preguntes. 

 

 S’inicia la sessió a les 16.05 

Pren la paraula la Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, per iniciar la reunió plenària 



 
 

ordinària del CEM.  
 

 PUNT 1 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació, si escau, de l'acta anterior.  

Se sol·licita al Plenari del CEM l’aprovació de l’acta anterior, corresponent a la sessió 
ordinària del passat 19 d’octubre de 2017.  
 
El sr. José Luis del Alcázar fa una esmena a l’acta anterior respecte a la representació que ell 
mateix  exerceix, i que no té a veure amb el PAS sinó amb el sindicat CGT.   
 
Així mateix sol·licita informació sobre l’acord al que es fa esment a la darrera acta del CEM 
respecte a l’escrit de les entitats municipalistes en contra de la situació viscuda a l’INS El 
Palau i l’atac al sistema educatiu català.  
 
La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que aquest escrit va acabar en un 
paràgraf de cinc línies, molt més breu que un escrit, segurament amb la voluntat d’arribar a 
un acord i que es va publicar a tot arreu i que es farà arribar al Plenari (Annex 3).  
 

 PUNT 2 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació de la substitució al Plenari del CEM del sr. 

Àngel Ametller per part del sr. Marc Sangüesa Alicart en representació del Sindicat 

d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt Penedès, Anoia, i Garraf.  

No hi ha intervencions en aquest punt de l’ordre del dia. 
 

 PUNT 3 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació de la incorporació al Plenari del CEM de la 

sra. Susana González (INS Miquel Martí i Pol) en representació del col·lectiu 

"Famílies".  

No hi ha intervencions en aquest punt de l’ordre del dia. 
 

 PUNT 4 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació del procés de preinscripció per al curs 

escolar 2018/2019.  

Pren la paraula la sra. Dàmaris Doñate, Tècnica d’Educació del Departament d’Educació de 
l’Ajuntament, per exposar les dades contingudes en l’Annex 1 a aquesta acta. 
  

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, fa esment a la importància que 
tenen les dades presentades especialment pel que fa als grups de P3 i als nouvinguts i 
considera que s’hauria de reactivar l’acord del CEM respecte a la sol·licitud de la reducció de 
ràtios a tot el municipi (de 25 a 22 alumnes/aula) de cara al curs 19-20, tant per assolir una  
millora en la qualitat de l’educació, com pel que fa a la millora del treball, etc. El mateix 
succeeix a la Secundària, atès que el 50% d’INS de la ciutat ja disposa d’aquesta ràtio 
reduïda als grups de 1r d’ESO. Creu que s’ha de reactivar aquest tema perquè convé a 
tothom i no s’ha de deixar com un objectiu impossible. 



 
 

 

El sr. Marc Sangüesa, representant del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt 
Penedès, Anoia, i Garraf, mostra el seu suport a tot el que ha comentat el sr. José Luis del 
Alcázar i fa esment a que aquesta sol·licitud és de tots i totes, i la moció presentada a 
l’Ajuntament també va ser col·legiada. Informa que ara mateix hi ha 17 Ajuntaments de la 
comarca que ja han aprovat una moció en aquesta mateixa línia, i amb aquestes mocions, 
juntament amb la recollida de signatures que s’està duent a terme a tot Catalunya, s’anirà al 
Parlament, on ja hi ha hagut contactes per treballar la baixada de ràtios. La idea, durant 
aquests mesos, és aconseguir que més ajuntaments es posicionin a favor d’aquesta mesura.  
 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, recorda que es va aprovar la moció 
treballada inicialment al voltant  d’aquesta mateixa taula amb totes les forces polítiques, 
amb la intenció de portar un text comú que s’aprovés per unanimitat (com així va ser). En 
aquesta moció no es reclamava res de nou: es reclamava novament la baixada de ràtios i 
l’únic element diferenciador de Cornellà respecte a d’altres ciutats és que nosaltres ja tenim 
un barri amb la baixada de ràtios acceptada per ser d’especial complexitat. Des de 
l’Ajuntament ja s’han donat passes en aquest sentit i ja s’ha argumentat que no hi ha 
excessives diferències entre els diferents barris de la ciutat per a que aquesta baixada de 
ràtios sigui generalitzada. Per tant, ja hem donat la via al Departament d’Ensenyament per a 
que aquesta mesura es  pugui aprovar. Però el que finalment se’ns ha acabat dient és que 
mentre la legislació no empari aquesta baixada de ràtios el departament no pot prendre 
aquesta decisió de forma unilateral.  
 
Com a opinió personal pensa que Cornellà no se’n sortirà sola amb aquesta reivindicació i 
per tant, el que s’ha de fer és recolzar les iniciatives que ja s’han engegat en aquest sentit. I 
també s’ha de comentar que en el procés de preinscripció d’aquest curs l’Ajuntament va 
deixar clar el seu posicionament a través de la Taula de Planificació  on si que se’ns sol·licita 
el nostre parer i on vàrem aconseguir que lluny de tancar grups, es sortís amb la mateixa 
oferta de grups a tota la ciutat, tot i que aquesta mesura no és la fórmula màgica perquè 
sabem que aquest tipus de mesures poden acabar perjudicant a alguns centres i no satisfer 
a tothom.  
 
I després, respecte de l’ESO s’ha de recordar que l’Ajuntament va insistir en què s’obrissin 
dos grups en comptes d’un (un a l’INS Esteve Terradas i l’altre a l’INS Miquel Martí i Pol) ja 
què abans de començar el curs ja s’estava observant que seria necessari atès que hi havia 
grups amb sobreràtio a la ciutat sense considerar la matrícula viva. En aquest sentit es va 
insistir en què la planificació no pot fer-se a través d’una oferta aritmètica entre l’oferta i la 
demanda per al curs, sinó que s’ha de fer considerant i dotant dels recursos reals necessaris 
per donar resposta a la realitat del territori.  
 

Per tant, totes les iniciatives similars a nivell institucional que hi hagin i que es vulguin 
traslladar al CEM es poden enviar a la secretaria i es faran arribar al Plenari.  

 

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, sol·licita informació respecte a les 
dades de l’Escola d’Adults atès que es tracta d’un recurs important per tal d’atendre algunes 



 
 

de les necessitats del municipi pel que fa a la continuïtat dels estudis de molts joves. 
 

El sr. Juan José González, secretari del CEM, informa que el CFA de Cornellà havia de venir al 
CEM i informar de les seves dades però finalment s’han excusat.  
 
La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que fa uns dies va poder tenir una 
conversa informal amb els representants de la Fundació per a Joves La Carena i li van 
informar que afortunadament el CFA de Cornellà havia esdevingut una sortida acadèmica 
per a molts dels joves que han estudiat amb ells. En tot cas, s’enviarà un correu electrònic al 
centre per a que faciliti les dades i s’enviaran al Plenari del CEM. 
 

 PUNT 5 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació dels dies de lliure disposició per al curs 

2018/2019 dels centres educatius de la ciutat.  

El sr. Juan José González, secretari del CEM, informa que la proposta que han fet arribar en 

aquest sentit des dels centres d’Educació Primària i Secundària és la següent: 

 Divendres, 2 de novembre 2018 

 Divendres, 7 desembre 2018  

 Dilluns, 4 març de 2019 (després de Carnestoltes) 

El sr. Eduard Cirera, representat de les direccions dels centres de la ciutat, informa a efectes 

de calendari que el proper any (2019) el Corpus, és a dir, el dia de la festa local a Cornellà, 

és el 21 de juny, i per tant el curs acabarà un dia abans en el nostre cas. I que el 10 de juny 

serà la Segona Pasqua, segon festiu local. 

 PUNT 6 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació sobre la constitució del Consell de la 

Formació Professional del Baix Llobregat.  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que aquest Consell encara no s’ha 
constituït, però quan es va redactar l’Ordre del Dia del CEM era un tema immediat que per 
diferents circumstàncies s’ha anul·lat la sessió en què s’havia de fer i en breu tindrem una 
nova data per a la seva constitució. 
 
La cap del Departament d’Educació, sra. Sònia Broto, informa que Cornellà de Llobregat 
formarà part d’aquest Consell que el que pretén és valorar la Formació Professional a la 
comarca. El seu marc normatiu serà la Llei 10/2015 que es preveu que serà desplegada, i 
l’objectiu d’aquest òrgan serà ajustar l’oferta de FP del territori a les necessitats actuals i 
futures en aquest terreny. 
 
L’estructura del seu Plenari serà:  President del Consell Comarcal (qui exerceix la seva 
presidència), 3 membres del Consell Comarcal, 20 representants d’Ajuntaments, 2 
representants de CCOO, 2 representants d’UGT,  2 representants d’AEBALL, 2 representants 



 
 

de PIMEC, 1 representant d’INNOBAIX, 1 representant de la UPC, 2 representants de la 
DIBA, 1 representant de la FAPAC, 1 representant dels SSTT, d’Ensenyament, 1 representant 
del Consell Català de la FP, 1 representant del SOC, i 1 representant del Departament 
d’Empresa i Coneixement de la Generalitat.  
 
Tenen previst que es puguin incorporar altres membres de les institucions que vulguin amb 
posterioritat amb un membre representatiu que ha d’aprovar el Plenari. Aquets Plenari es 
reunirà dos cops a l’any en sessió ordinària i es podran fer reunions extraordinàries si 
calguessin. A banda del Plenari, existiran les Taules Tècniques sense caràcter permanent. Es 
a dir: es reuniran al voltant d’un tema a tractar. Els membres d’aquestes taules seran 
escollits  pel Plenari. Tindran la funció d’estudiar, informar i executar activitats vinculades a 
la promoció de la FP a la comarca i elaborar propostes encarregades pel Plenari. Una vegada 
finalitzada la seva tasca, es dissoldran i es constituiran noves taules amb altres temàtiques.  

 
La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que la primera reunió a la que es va 
assistir es va incidir en la necessitat de fer casar l’oferta laboral de les empreses amb 
l’oferta formativa que existeix actualment a la comarca. El cost que suposa per al municipi 
la pertinença a aquest Consell va en funció del nº d’habitants: 4.000€/anuals. Quan es 
constitueixi formalment s’informarà al Plenari oportunament. En representació dels 
ajuntaments normalment acostuma a assistir el/la alcalde/-ssa de la ciutat i/o els/les 
regidors/-es   d’Educació. 
 
El sr. Marc Sangüesa, representant del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt 
Penedès, Anoia, i Garraf, assenyala que hem d’esperar al desplegament de la Llei perquè és 
imprescindible per a la constitució del Consell.  
 
La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, aprofitant que es parla de la FP, informa que 
amb l’INS  Esteve Terradas i Illa fa temps que s’estava treballant en la línia de la FP Dual i 
que fins ara aquesta col·laboració es traduïa en l’acompanyament per trobar empreses que 
contractessin els alumnes d’aquesta modalitat formativa. Donant un pas endavant, en el 
passat Ple es va aprovar la contractació d’una persona per part de l’Ajuntament, que algun 
grup polític no va saber entendre i va confondre amb mà d’obra barata, fet que evidencia 
que encara s’ha de fer molta pedagogia sobre aquesta modalitat de formació perquè per a 
l’Ajuntament no és tant el cost econòmic d’aquest contracte sinó l’esforç que s’ha de fer pel 
que fa a l’acompanyament i la tutorització d’aquest/a jove.  
 
La sra. M. Carmen Brito, representant del professorat, agraeix l’esforç a l’Ajuntament, i als 
partits polítics que han confiat en la FP Dual. Es tractava d’un repte personal el fet que 
l’Ajuntament pogués recolzar directament aquesta iniciativa i finalment és una realitat. 
Espera que la Llei es desplegui ben aviat perquè considera que la FP sense aquesta Llei anirà 
coixa. 
 
 
 



 
 

 PUNT 7 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació del Projecte de Pressupostos Participatius 

2019 impulsat des del Departament d'Innovació Urbana i Presidència.  

El sr. Juan José González, secretari del CEM, informa que des del Departament d'Innovació 

Urbana i Presidència es sol·licita que s’informi al Plenari d’aquest Projecte de Pressupostos 

Participatius 2019 (Annex 4).  

Es fa esment a que una part del pressupost del proper any es decideix per part de la 
ciutadania a través d’una consulta que es desenvolupa en tres fases:  
 

1 Presentació de propostes 1-30 d’abril de 2018  

2 Validació de propostes 2 de maig al 15 de juny  

3 Exposició i votació de propostes 16 de juny al 15 de juliol Fase vigent 

 

La quantitat total existent per invertir en aquests pressupostos és d’ 1.245.510 € 

 PUNT 8 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació sobre la constitució de la Taula Local 

d'Infància.  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que aquest punt no es debatrà fins 

al proper CEM atès que algunes de les persones que ho van sol·licitar formalment no han 

pogut assistir a la reunió. Per tant, es deixa damunt la taula i com a acord del Plenari entrarà 

a l’ordre del dia en la propera reunió del Consell per a que pugui ser explicat per part de la 

cap del Departament de Polítiques de Família, la sra. Inma Muñiz, i la representant de l’EAP, 

la sra. Imma Rodríguez-Xuárez. 

 PUNT 9 DE L’ORDRE DEL DIA: Assumptes sobrevinguts. 

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, informa que des del darrer CEM hi 

ha hagut un desenvolupament de la situació que afecta directament a l’INS El Palau i que ha 

coincidit amb un canvi de govern (que per altra banda no ha afectat a l’Alta inspecció). 

Sembla que hi haurà obertura d’expedients i per aquest motiu pregunta si hi ha nova 

informació sobre aquest cas en relació a la moció de suport als docents i en contra del 

qüestionament de la tasca que es desenvolupa com a sistema educatiu i que s’havia de 

presentar al Ple de l’Ajuntament. També pregunta per l’afectació en el marc dels centres 

educatius de la ciutat d’aquesta situació, en especial a l’INS Francesc Macià. Finalment, 

pregunta per la possibilitat d’emetre un comunicat de suport a la gent afectada i perquè 

s’aturi aquesta situació que s’ha donat en el cas de l’INS El Palau (presenta el model de 

l’Annex 2). 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que al Ple de l’Ajuntament es va 



 
 

voler presentar una moció (que es presentava d’urgència) i es va llegir un prec. El que es 

proposa és que ens informem de quina és l’afectació a nivell local atès que s’ha demanat 

una reunió amb els SSTT d’Ensenyament per part de la regidoria,  i a nivell d’alcaldia amb el 

nou equip de govern del Departament d’Ensenyament. Per tant, abans de consensuar un 

escrit és millor tenir la informació de primera mà, especialment pel que fa a allò que estem 

parlant a nivell local.  

La sra. Gemma Coll, representant de les direccions de centres, informa que en la reunió 

amb les direccions dels centres organitzada per part del SSTT d’Ensenyament, es va decidir, 

a instàncies de la direcció dels mateixos SSTT, no tractar el tema perquè potser hi havia un 

interès polític de focalitzar la situació de l’INS El Palau, i que si hi havia interès per part dels 

centres, es podien afegir a un comunicat a nivell general de tota Catalunya defensant la 

professió, la dignitat com a docents. Però des d’aquella reunió no s’ha traslladat cap més 

informació i en aquests moment no se sap en quin moment està. S’ha d’anar amb molta 

cura amb aquest tema perquè qualsevol moviment podria perjudicar el interessos del 

centre i dels docents de l’INS El Palau.  

El sr. Marc Sangüesa, representant del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt 

Penedès, Anoia, i Garraf, comenta que la línia d’actuació dels SSTT es la discreció justament 

per no perjudicar als afectats. Les coses van avançant i des de que es va prendre aquesta 

decisió per part dels SSTT fins i tot el mateix Conseller d’Ensenyament ha fet públic el seu 

suport ple i incondicional al professorat i a les escoles afectades per aquesta campanya i 

negant l’adoctrinament. Avui mateix el Síndic de Greuges ha emès un informe en aquest 

mateix sentit. Com a CEM podem esperar a rebre informació però que arribat el moment 

cal un comunicat de suport és evident.  

La sra. Gemma Coll, representant de les direccions de centres, informa que aquest 

comunicat ha de ser general, de tothom, atès que aquesta situació ens afecta a tots. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que un grup polític (PP o C’s) va 

presentar una moció fa uns quatre o cinc mesos  respecte a l’adoctrinament a nivell 

educatiu (abans del Cas Palau) que no va prosperar i que si que evidencia que potser hi ha 

grups polítics interessats en fer bullir l’olla en aquest tipus de debats. Per aquest motiu 

hauríem de ser prudents a l’hora de veure els interessos de qui estem jugant.   

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, vol aclarir que la idea no és 

promoure que des de tot arreu s’emetin comunicats de suport als docents, sinó de fer una  

crida per a que aquest tema no avanci, i que s’eviti la judicialització. I justament el tema no 

s’atura, està avançant perquè una part activa del procés és la Fiscalia. Per tant, estem 

parlant justament d’això: de que abans de que es judicialitzi tota la situació i es continuï 



 
 

promovent aquesta campanya de descrèdit. Per tant, és important que com a CEM s’emeti 

aquest comunicat, que ara mateix presenta al Plenari, de solidaritat amb el professorat i 

amb la comunitat educativa en general. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, en la línia de les intervencions que han hagut 

fins al moment, indica que ens quedem la proposta de text, que es demanarà la informació 

a tothom mitjançant el correu electrònic i que es valorarà si s’emet un comunicat com a 

CEM o bé ens afegim a algun del fins ara proposats de caire més col·lectiu.  

El sr. Ignasi Doñate, representant del grup ERC, entén que un comunicat de tipus general no 

focalitzat en el Baix Llobregat,  es pot entendre que no es faci ara al juliol sinó que es faci al 

setembre quan segurament hi haurà més informacions sobre el cas i s’haurà avançat en 

temes similars, com per exemple el tancament de requeriments que s’ha fet per la situació 

que s’ha donat a l’INS de La Seu d’Urgell.  

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, insisteix en què es tracta de que el 

tema no es quedi aturat, atès que el procés continua obert, s’avança en ell, i s’hauria de 

buscar un mecanisme per a que tothom pugui expressar allò que pensa respecte al cas. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, insisteix en que no es tracta d’aturar res sinó 

justament de treballar en base a informacions contrastades i saber en quin moment està la 

situació plantejada. No podem fer un comunicat a partir del que s’ha llegit a la premsa sinó 

a partir de les informacions que podem tenir cadascun de nosaltres des de la nostra posició. 

El sr. Eduard Cirera, representat de les direccions dels centres de la ciutat, assenyala que a 

ell li agradaria que s’emetés algun tipus de comunicat de defensa de l’escola a Catalunya, 

que defensés la dignitat del docents ja què se senten atacats. I és una cosa simple, que 

convenci a tothom, que no caldria focalitzar en l’INS El Palau ni esperar al setembre.    

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, assenyala que fins que el cas sigui 

obert (les citacions als professors són per al 14/9 i per al 28/9), hi haurà una pressió 

continua que suposa un desgast per a l’INS El Palau. Si no hi ha una resposta clara a aquesta 

situació, veurem com es retorna a la situació de normalitat.  

El sr. Marc Sangüesa, representant del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt 

Penedès, Anoia, i Garraf, comenta que els elements d’alerta existeixen en aquesta situació 

però que ben és cert que el que es llenci al vent ara, el vent se l’emporta. Cal un comunicat i 

per això ha enviat ara mateix a la Regidora un altre comunicat emès en defensa del   model 

d’escola. 

El sr. Eduard Cirera, representat de les direccions dels centres de la ciutat, assenyala que 



 
 

per les dates que s’han posat a sobre de la taula, hauríem de tenir una cosa preparada pel 

setembre.  

El sr. José Luis Pérez, representat de les direccions dels centres de la ciutat, fa una proposta 

de CEM extraordinari pel que ell considera motius greus que afecten a la ciutat i a la 

planificació educativa de la ciutat tant a Primària com a Secundària. En el seu escrit de 

temes a tractar en aquest CEM, fa esment tant a la massificació com a les previsions de 

futur, a la demanda de pressupost de les despeses de funcionament, a la situació del 

professorat i a la dotació d’equipaments informàtics, entre d’altres.  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, comenta que tractant-se de temes que 

afecten directament al Departament d’Ensenyament, i no havent-hi  cap representant dels 

SSTT, és difícil que aquest tipus de debats prosperin d’alguna manera, encara que sigui a 

través d’un CEM extraordinari. En tot cas, es compromet a portar l’escrit a la reunió 

sol·licitada amb el Director dels SSTT d’Ensenyament.  

El sr. Eduard Cirera, representat de les direccions dels centres de la ciutat, assenyala que 

aquests tipus de qüestions es podrien tractar en el marc de la Comissió Mixta per 

reflexionar sobre el model educatiu del municipi. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, comenta que el que va passar amb aquesta 

Comissió és que es va començar a parlar de temes molt concrets quan el que es pretenia 

era fer una reflexió global entre d’altres temes, de la planificació, però evidentment, fent les 

aportacions de la ciutat. Encara que la reunió amb SSTT encara no s’ha produït, si que s’ha 

avançat en diferents temes relacionats amb les Taules de Planificació. Per tant, considera 

que s’ha d’esperar per valorar com fructifiquen aquestes novetats que suposa que la ciutat 

també pot incidir en les decisions que es prenen. I per altra banda, estaria bé que aquests 

escrits es compartissin prèviament amb la resta de direccions dels centres de la ciutat. 

El sr. Marc Sangüesa, representant del Sindicat d'Educació de CCOO del Baix Llobregat, Alt 

Penedès, Anoia, i Garraf, comenta que la música i la lletra d’aquesta cançó expressada en 

l’escrit presentat pel sr. José Luis Pérez li sona perquè es tracta de reivindicacions 

permanents i constants de la Junta de Personal Docent. 

La sra. Gemma Coll, representant de les direccions de centres, comenta que efectivament 

cal una reflexió profunda i amb certa previsió, necessitat, per altra banda que ja ha sorgit en 

el marc de les Comissions de Garanties d’Escolarització pel que suposa a efectes pràctics en 

l’obertura i tancament de grups a la ciutat. 

El sr. José Luis del Alcázar, representant del sindicat CGT, assenyala que s’ha de treballar 

aquestes qüestions en el marc dels CEM per a que s’evidenciï que es tracta d’una necessitat 



 
 

de la ciutat. S’ha de discutir i de planificar correctament els recursos que tenim, i sol·licitant 

el corresponent pla d’inversions en cas necessari.  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, comenta que no es tracta de deixar de 

banda aquest temes. Ella es compromet a portar l’escrit a la reunió amb la direcció dels 

SSTT d’Ensenyament. Per altra banda,  proposarà als SSTT d’Ensenyament recuperar el 

treball de la Comissió Mixta per reflexionar sobre el model educatiu del municipi, que 

només s’ha reunit una vegada i que no ha anat com es volia que anés en tant que espai de 

reflexió i de trobar solucions.  La idea és intentar ser efectius i eficaços, donant un vot de 

confiança als nous representants del Departament d’Ensenyament d’almenys un parell de 

mesos.  D’aquests contactes es donarà informació puntual a les properes reunions del 

Plenari del CEM. 

 PUNT 10 DE L’ORDRE DEL DIA: Precs i preguntes. 

Completant la informació del segon i tercer punt de l’ordre del dia,  el sr. Juan José 

González, secretari del CEM, informa de la substitució al Plenari del CEM del sr. Vidal 

Aragonés (Grup municipal CEC-CPC) , per part del sr. Francisco Molina Leyva (Grup 

municipal CEC-CPC). 

Igualment, s’informa del canvi de representant del Departament de Polítiques d’Ocupació, 

que passa a ser el sr. Javier Rubio (com a cap del Departament) en substitució del sr. Jordi 

Izquierdo (causa baixa per jubilació). 

 Conclou la sessió a les 18.23. 

 
ACORDS: 
 

 S’aprova per unanimitat l’acta de la darrera reunió del CEM, corresponent a la sessió 
ordinària del passat 19 d’octubre de març de 2017 amb les esmenes presentades pel 
sr. José Luis del Alcázar i amb l’acord de fer arribar al Plenari el paràgraf al·ludit en la 
seva intervenció. 
 

 S’aprova per unanimitat la substitució al Plenari del CEM del sr. Àngel Ametller per 
part del sr. Marc Sangüesa Alicart en representació del Sindicat d'Educació de CCOO 
del Baix Llobregat, Alt Penedès, Anoia, i Garraf.  
 

 S’aprova per unanimitat la incorporació al Plenari del CEM de la sra. Susana 
González (INS Miquel Martí i Pol) en representació del col·lectiu "Famílies". 
 

 S’acorda per unanimitat sol·licitar al CFA de Cornellà de Llobregat les dades de 



 
 

preinscripció i matrícula per conèixer de primera mà la situació real del centre i 
valorar-ho com a servei fonamental per  la continuïtat acadèmica de molts joves de 
la ciutat. 
 

 S’aproven per unanimitat  els següents dies de lliure disposició per al curs 
2018/2019 als centres educatius de la ciutat. 

o Divendres, 2 de novembre 2018 
o Divendres, 7 desembre 2018  
o Dilluns, 4 març de 2019 (després de Carnestoltes) 

 

 S’aprova per unanimitat informar en la propera reunió del CEM de la constitució de 

la Taula Local d'Infància. 

 
 
 
 
 

Montserrat Pérez Lancho 
Vicepresidenta del CEM 

 
 
 
 
 

Juan José González López 
Secretari del CEM 

 
 



ANNEX 1 

DADES CEM 3 DE JULIOL DE 2018 

NOVETATS PER AL CURS 18/19 

 Tancament d’una línia de P3 a l’escola Abat Oliba 

 Obertura de noves línies de 1r d’ESO als respectius instituts:  

o Maria Aurèlia Capmany  

o Esteve Terradas 

o Joan Miró 

o Miquel Martí i Pol  

 Tancament d’una línia de segon de Batxillerat al Maria A. Capmany 

INFANTIL I PRIMÀRIA 

En relació al P3: 

 Oferta de 610 vacants públiques de P3 

 25 grups de P3 a escoles públiques (20 amb ràtio 25 i 5 amb ràtio 22) 

 Oferta de 150 vacants concertades de P3 

 6  grups de P3 a escoles concertades (tots amb ràtio 25) 

 Oferta  total de 760 vacants a la ciutat 

 Sol·licituds assignades a la ciutat 711 

 Vacants a la ciutat: 49, repartides entre sis escoles: 

o Abat Oliba (1) 

o L’Areny (18) 

o Anselm Clavé (6) 

o Ignasi Iglésias (6) 

o Suris (16) 

o Mediterrània (1) 

 Percentatge de sol·licituds assignades en primera opció: 90,85% (646), i en 

segona opció: 4,21% (30). La primera opció és un punt superior a la del curs 

passat. 

 Percentatge de sol·licituds assignades d’ofici: 2,10% (15), de les quals 7 han fet 

una petició ampliada, i 8 s’han assignat manualment a la comissió del 7 de juny. 

En relació a altres nivells educatius hi ha hagut les següents sol·licituds entre 

públics i concertats: 

 P4: 27 

 P5: 33 

 1r: 27 

 2n: 23 

 3r: 28 

 4t: 31 

 5è: 19 

 6è: 15 

En la majoria dels casos no hi ha vacants per satisfer les sol·licituds en els centres 

demanats. 
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SECUNDÀRIA 

En relació a primer d’ESO: 

 Oferta provisional: 612 vacants 

 Oferta definitiva: 668 vacants 

 Sol·licituds rebudes: 637 

 Vacants després de les assignacions: 16, repartides entre 3 instituts: 

o Institut de Cornellà: 11 

o Maria Aurèlia Capmany: 3 

o Joan Miró: 2 

 24 grups de primer als instituts públics (11 amb ràtio reduida a 27) 

 5 grups de primer a les escoles concertades (tots amb ràtio 30) 

 Percentatge de sol·licituds assignades en primera opció: 91,99% (586), i en 

segona opció: 6,12% (39). La primera opció és un punt superior a la del curs 

passat. 

 Percentatge de sol·licituds assignades d’ofici: 1,72% (11), de les quals 3 han fet 

una petició ampliada, i 8 s’han assignat manualment a la comissió del 8 de juny. 

En relació a altres nivells educatius hi ha hagut les següents sol·licituds entre 

públics i concertats: 

 2n: 24 (17 no assignats) 

 3r: 24 (cap assignat) 

 4t: 17 (11 no assignats) 
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MATRÍCULA VIVA DEL CURS 17/18 

INFANTIL 

Fora de 
termini (de l'1 
de juny a l'11 
de setembre 

de 2017) 

Matrícula 
viva (del 12 
de setembre 

fins 31 de 
maig) 

Total (a 31 
de maig) 

P3 27 33 60 

P4 18 27 45 

P5 21 20 41 

PRIMÀRIA 
   1r 17 17 34 

2n 21 21 42 

3r 17 23 40 

4t 14 19 33 

5è 5 14 19 

6è 11 19 30 

SECUNDÀRIA 
   1r ESO 24 20 44 

2n ESO 21 22 43 

3r ESO 19 22 41 

4t ESO 28 22 50 

    TOTAL 243 279 522 

 

Són 344 d’Infantil i Primària i 178 de secundària. 

El curs passat el nombres van ser: 396+184=580 
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14/11/2018 La Comissió Mixta del Departament d'Ensenyament i les entitats municipalistes (ACM - FMC) fan front comú a favor de l'escola cat…

https://govern.cat/salapremsa/notes-premsa/303768/comunicat-comissio-mixta-departament-densenyament-i-entitats-municipalistes-acm-fmc 1/2

  23 octubre 2017 13:00   Nota de premsa

La Comissió Mixta del Departament d'Ensenyament i les
entitats municipalistes (ACM - FMC) fan front comú a favor
de l'escola catalana
Ensenyament Del. Catalunya Central Del. Terres Ebre Del. Girona 
Comunicació 

Han emès un comunicat en el qual expressen el seu total desacord per la
campanya sistemàtica de descrèdit contra la tasca que fan els centres
educatius i els seus docents

La Comissió Mixta -Departament d’Ensenyament i Entitats Municipalistes- vol expressar el seu total desacord per
la campanya sistemàtica de descrèdit contra la tasca que estan desenvolupant els centres educatius de Catalunya
i, especialment els seus docents.

Catalunya, ha preservat sempre la integritat ètica dels centres educatius i ha acceptat com un element d’identitat
de país el respecte a la diversitat de pensament. Les nostres escoles i els  centres i serveis de l’àmbit no formal,
sempre han promogut els principis i valors d’una societat democràtica i plural, on impera la llibertat personal, la
responsabilitat, la solidaritat, el respecte i la igualtat.

Històricament, hem estat un país de llarga tradició de renovació pedagògica i hem aconseguit importants fites en
l’aposta per l’educació primerenca, la immersió lingüística i el nivell de competències bàsiques, tal com demostren
les proves pròpies com les proves externes de  l’OCDE (informe PISA). Reptes, aquests, assolits amb èxit, pel que
fa al creixement individual de les persones i, també, pel que fa al creixement col·lectiu d’una societat que ha sabut
acollir i cohesionar una àmplia diversitat de població nouvinguda i oferir oportunitats a les noves generacions.

La tradició, per una banda, i la voluntat de progrés i de benestar per l’altra, de la comunitat educativa catalana
formada per docents, famílies, agents socials i institucions, van portar a consensuar la Llei d’Educació de
Catalunya, en un marc de dret. La Llei regula els principis rectors del model del sistema educatiu del país. I en
base a aquests preceptes s’ha confegit una escola oberta, inclusiva, diversa, integradora i qualificada
professionalment.

Per aquest motiu, rebutgem aquest atac a la professionalitat dels nostres docents i al treball curós i experimentat
de cohesió social que desenvolupen i demanem preservar la seva dignitat i llibertat  per tal que puguin seguir
conreant el tarannà cívic i dialogant dels nostres estudiants.

Comissió Mixta
Barcelona, 23 d’octubre de 2017
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Decideix com invertir
1.254.510  euros a la ciutat!

Consulta les bases i participa
pressupostosparticipatius.cornella.cat

Pressupostos
participatius
de Cornellà

i

* Per la validesa de la proposta en aquest format és obligatori omplir totes les dades, ja que son necessàries 
per introduir-la a la pàgina web destinada a la getió dels pressupostos participatius.

Pressupostos participatius

Dades identi�catives*

Nom i cognoms

Data de naixement DNI/CIF

Domicili

Telèfon Correu electrònic

PROPOSTES CIUTADANES

Dades de la proposta

Títol

Necessitat que vol resoldre

Persones o col·lectius a qui va adreçada:

Descripció de la proposta de projecte d’inversió:



Fontsanta-Fatjó
71.141€

El Pedró
71.141€

La Gavarra
177.696€

Sant Ildefons
201.279€

Almeda
71.141€

Centre
125.168€

Riera
71.141€

L’Ajuntament de Cornellà ha reservat  l’equivalent al 25% del 
pressupost d’inversions de 2018, és a dir, un total de 1.254.510 €, 
perquè opineu sobre a quins projectes voleu que es destini durant 
l’any 2019.

La quantitat s’ha dividit en dues parts: 788.710 € per a propostes 
localitzades en els barris, i 465.799 € a propostes que puguin 
bene�ciar el conjunt de la ciutat.

Qui pot fer propostes?
El procés està obert a tota la ciutadania de Cornellà de Llobregat, major 
de 16 anys i empadronada al municipi, en data anterior a la d’aprovació 
de les bases.

Quines propostes puc fer?
S’accepten totes les propostes que es poden incloure en el capítol 
d’inversions del pressupost municipal. Pots fer dues propostes com a 
màxim, per a un barri en concret o per al conjunt de la ciutat, dins 
d’àmbits com ara: esports, cultura, educació, joventut, patrimoni, 
solidaritat, lectura, medi ambient, acció social, promoció econòmica, 
innovació...

Són inversions:
• La creació de noves infraestructures: vials, passos a diferent nivell, 

senyalització viària, mobiliari urbà, enllumenat públic, parcs i zones 
enjardinades, clavegueram, etc.

• La reposició d'infraestructures: adequació de solars, remodelació de 
vials i senyalització, reforma d'enllumenat, parcs i zones verdes, etc.

• La construcció o reforma d'edi�cis.
• Les aplicacions informàtiques, propietat intel·lectual 

(desenvolupament d'aplicacions, web, etc)

No són inversions:
• Les propostes sobre terrenys o solars no municipals.
• La construcció de centres de salut, escoles i instituts, ja que la 

competència és de la Generalitat de Catalunya.
• Les actuacions en el transport públic (metro, tramvia, FFCC, RENFE), 

no són competència de l’Ajuntament.
• Les despeses de contractació de personal, professionals o empreses.
• El manteniment, conservació i neteja de parcs i jardins, edi�cis, 

vehicles, mobiliari, etc.
• Els lloguers.
• Els subministraments de productes i serveis.
• La concessió d’ajuts en forma de subvencions, beques o premis a 

persones físiques o jurídiques.

Com puc fer arribar les meves propostes i votar-les?
Pots participar emplenant el model de formulari a través de la web 
pressupostosparticipatius.cornella.cat. A cada barri s’habilitaran punts 
de suport digital i també punts de recollida presencial de les vostres 
propostes amb un element o bústia habilitat a l’efecte:

Calendari 
1  Període per presentar propostes De l’1 d’abril al 30 d’abril de 2018

2 Procés de validació de propostes Del 2 de maig al 15 de juny
  Les propostes hauran de complir els criteris que marquen les bases dels 

pressupostos participatius que trobaràs a la pàgina web.
 
3 Exposició i votació de propostes Del 16 de juny al 15 de juliol

Ajuntament de Cornellà
de Llobregat
O�cina d’Atenció al Ciutadà.
Pl. de l’Església, s/n
Horari: de 9 a 20 hores.

Associació de Veïns
del Casc Antic
Carrer Rubio i Ors, 158 1º

Institut Francesc Macià
Carrer de Joan Maragall, 42

Casal de la Gent Gran Almeda
(Antiga Estació del Carrilet)
Passeig dels Ferrocarrils 
Catalans, cantonada al carrer 
Dolors Almeda.
Horari: de 17 a 20 h.

Associació de veïns
del Barri Almeda
Carrer Sant Ferran, 37 (Bxs.)

Citilab
Pl. Can Suris, s/n
Horari: de 17 a 20 h.

Camp de Fútbol Fontsanta-Fatjó
Ctra. Sant Joan Despí, s/n

Associació de Veïns Fontsanta 
del Barri Fatjó
Pl. Gandesa, 1 (Bxs.)

Centre Cultural Joan N. 
Garcia-Nieto.
Carrer Mossèn Andreu, 13-17
Horari: de 17 a 20 h

Biblioteca Central
(Centre Cultural Joan N. Garcia 
Nieto)
Carrer Mossèn Andreu, 15

Associació Veïnal del Barri de 
la Gavarra
C. Ermengol Goula, 24 (Bxs.)

Institut Esteve Terradas
Carrer Bonavista,70

Associació de Veïns del Barri 
Pedró
C. Domenech i Muntaner, 25, 
locals 1-4

Centre de Formació d’Adults
Carrer Ignasi Iglesias, 7

Parc Esportiu Llobregat (PELL)
Avinguda Baix Llobregat, s/n
Horari: de 17 a 20 h

Associació de Veïns Barri Riera
Carrer Sant Jeroni, 41-43 (Bxs.)

Institut Joan Miró
C. Verge de Montserrat, s/n

Institut Miquel Martí i Pol
C. de la Verge de Montserrat, s/n

Centre Cívic de Sant Ildefons
Carrer Gerdera, s/n
Horari: de 17 a 20 h

Biblioteca Sant Ildefons
Plaça Carles Navales, s/n

Associació Veïnal de Sant 
Ildefons
Ptge. Federico García Lorca, 
s/n.. (Darrera Institut de 
Cornellà)

Institut Maria Aurèlia 
Capmany
Carrer del Garrofer, s/n

Punt de suport digital per proposar via “online”           Punt presencial de recollida de propostes


